
 

 

 

ПОЛТАВСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

восьмого скликання 

 

ПРОТОКОЛ 

засідання постійної комісії з питань  

аграрної політики та земельних відносин 
 

21 грудня 2021 року м. Полтава № 7 

 

Головуючий: Гришко Іван Іванович – голова постійної комісії обласної ради з 

питань аграрної політики та земельних відносин. 

 

Присутні члени постійної комісії: Капленко Валерій Ілліч – заступник голови 

комісії, Тимоха Юрій Олександрович – секретар комісії, Дядик Олег Олегович,  

Несен Валентин Володимирович (брав участь у засіданні комісії в онлайн 

режимі), Сушко Сергій Федорович, Мотрич Юрій Миколайович (брав участь в 

засіданні комісії в онлайн режимі), Сук Наталія Олександрівна. 
 

Відсутні члени постійної комісії: Руденко Олександр Іванович, Сидоренко Іван 

Іванович. 
 

 

Взяли участь: 
 

 

Лемешко 

Олександр Миколайович 

 

перший заступник голови Полтавської  

обласної ради 

Греков 

Євген Анатолійович 

 

заступник голови Полтавської обласної 

державної адміністрації 

Козій 

Віталій Вікторович 

Начальник відділу земельних відносин та 

надрокористування  виконавчого апарату 

обласної ради 

 

Лещенко 

Оксана Миколаївна 

 

заступник начальника Управління – начальник 

відділу здійснення державного контролю за 

додержанням земельного законодавства та 

оперативного реагування Управління з 

контролю за використанням та охороною 

земель Головного управління Держгеокадастру 

у Полтавській області 

 

Фролов 

Сергій Олександрович 

директор Департаменту агропромислового 

розвитку Полтавської обласної державної 

адміністрації 
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І. Гришко повідомив, що засідання комісії проводиться під час пандемії 

COVID-19, з метою недопущення розповсюдження захворювань, зокрема 

вірусу COVID-19, збереження життя та здоров’я наголосив на необхідності 

дотримуватися встановлених правил поведінки під час карантину.  

 

Порядок денний: 

 

1. Про стан використання коштів, що надходять у порядку відшкодування 

втрат сільськогосподарського та лісогосподарського виробництва до бюджетів 

різного рівня Полтавської області. 

2. Про хід виконання Програми фітосанітарних заходів по ліквідації 

регульованих шкідливих організмів на території Полтавської області на 2019 − 

2023 роки. 

3. Про розгляд проекту рішення «Про Програму ефективного 

використання земельних ресурсів Полтавщини на період 2022 − 2027 років». 

4. Про стан проведення інвентаризації земель сільськогосподарського 

призначення державної власності та внесення відповідних відомостей про них 

до Державного земельного кадастру на території області. 

5. Про стан передачі земель об’єднаним територіальним громадам.  

6. Про стан дотримання юридичними і фізичними особами земельного 

законодавства, використання та охорони земель усіх категорій і форм власності, 

родючості ґрунтів на території Полтавської області за 10 місяців 2021 року. 

7. Про план роботи постійної комісії обласної ради з питань аграрної 

політики та земельних відносин на 2022 рік. 

8. Різне. 

  
ВИРІШИЛИ: затвердити порядок денний. 

 

Голосували: за – 8, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

Регламент: 

– для виступів – до 5 хв.; 

– для пропозицій – до 3 хв. 

 

ВИРІШИЛИ: затвердити регламент роботи. 

 

Голосували: за – 8, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

Перед початком розгляду питань порядку денного І. Гришко наголосив, 

що відповідно до рекомендацій з питань запобігання та врегулювання 

конфлікту інтересів у Полтавській обласній раді, у разі наявності у присутніх на 

засіданні постійної комісії депутатів обласної ради конфлікту інтересів при 

Представники засобів масової інформації. 
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розгляді питань порядку денного, вони мають врегулювати його шляхом 

своєчасного самостійного публічного оголошення про це під час засідання. 

 

1. Про стан використання коштів, що надходять у порядку відшкодування 

втрат сільськогосподарського та лісогосподарського виробництва до бюджетів 

різного рівня Полтавської області. 

 

СЛУХАЛИ: С. Фролова, який повідомив наступне: 

− станом на 21.12.2021 залишок коштів на рахунках місцевих та 

обласного бюджетів становить 40,331 млн грн, з них на рахунку обласного 

бюджету – 3,987 млн грн; 

− використано коштів обласного фонду 670 тис. грн; 

− рішенням сесії обласної ради Департаменту агропромислового 

розвитку Полтавської облдержадміністрації виділено 1,5 млн грн на 

фінансування заходів з інвентаризації земель (1,0 млн грн на інвентаризацію 

земель державної власності лісогосподарського призначення, 0,5 млн грн – 

земель запасу лісового фонду). 

Відповів на запитання В. Капленка, О. Дядика. 

 

ВИРІШИЛИ: інформацію С. Фролова, директора Департаменту 

агропромислового розвитку Полтавської обласної державної адміністрації, 

взяти до відома. 

 

Голосували: за – 8, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

 

2. Про хід виконання Програми фітосанітарних заходів по ліквідації 

регульованих шкідливих організмів на території Полтавської області на 2019 − 

2023 роки. 

 

СЛУХАЛИ: С. Фролова, який повідомив наступне: 

− на виконання заходів програми у 2021 році виділено 500,0 тис. грн; 

− відповідно до поданих територіальними громадами заявок, шляхом 

спрямування субвенції місцевим бюджетам, виділено на умовах 

співфінансування кошти у сумі 319,4 тис. грн, у тому числі: 

− Пирятинська міська територіальна громада – 100 тис. грн; 

− Чутівська селищна рада – 22,5 тис. грн; 

− Великобудищанська сільська рада – 20 тис. грн; 

− Новоржицька селищна рада – 76,9 тис. грн; 

− Лубенська міська рада – 100 тис. грн. 

− Чутівська та Великобудищанська громади не використали кошти, 

відповідно ці кошти будуть повернуті до обласного бюджету; 

− із установ спільної власності територіальних громад області заявку 

подало ПОКВПТГ «Полтаватеплоенерго» на суму 46,8 тис. грн. 
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− в цілому компенсовано роботи з боротьби з амброзією полинолистою 

на площі 450,0 га. 

Відповів на запитання О. Дядика щодо порядку фінансування заявок та 

інформування громад про необхідність проведення відповідної роботи. 

Повідомив про щотижневі Zoom-конференції з територіальними громадами з 

питань відповідно до повноважень Департаменту. 

 

ВИСТУПИЛИ: В. Капленко – відмітив, що боротьбою з амброзією 

полинолистою ніхто не займається, зазначив необхідність заслухати 

інформацію Головного управління Держпродспоживслужби в Полтавській 

області щодо реформи харчування дітей у закладах освіти. 

 

О. Дядик – запропонував Департаменту Агропромислового розвитку 

Полтавської облдержадміністрації посилити роботу з інформування 

територіальних громад про необхідність здійснення заходів з боротьби з 

амброзією полинолистою. 

 

Є. Греков – запропонував здійснювати фінансування програми пропорційно до 

виділених коштів та поданих заявок. Запропонував доповнити проєкт плану 

роботи постійної комісії на 2022 рік та заслухати Головне управління 

Держпродспоживслужби в Полтавській області щодо виконання заходів 

програми. 

 

Ю. Тимоха – відмітив, що фермерські господарства не займаються боротьбою з 

амброзією полинолистою. Відмітив про необхідність створення посади 

екологічного інспектора в кожній громаді та накладання штрафних санкцій на 

суб’єктів господарювання, які не здійснюють необхідних заходів. 

 

С. Сушко – відмітив, що через кілька років така ж ситуація, як з амброзією 

полинолистою, відбудеться з ваточником сирійським.  

 

В. Козій – повідомив, що наразі триває формування штабу громадських 

інспекторів із охорони довкілля при Державній екологічній інспекції 

Центрального округу, запропонував включити до плану роботи постійної 

комісії на 2022 рік інформацію керівника штабу громадських інспекторів із 

охорони довкілля при Державній екологічній інспекції Центрального округу 

О. Перепелиці. 

 

О. Дядик запропонував при розгляді проєкту плану роботи постійної комісії на 

2022 рік включити питання щодо: 

− розгляду звіту Головного управління Держпродспоживслужби в 

Полтавській області про хід виконання Програми фітосанітарних заходів по 

ліквідації регульованих шкідливих організмів на території Полтавської області 

на 2019 − 2023 роки у І та ІV кварталах 2022 року; 
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− інформації штабу громадських інспекторів із охорони довкілля при 

Державній екологічній інспекції Центрального округу О. Перепелиці у 

І кварталі 2022 року. 

 

ВИРІШИЛИ: інформацію С. Фролова, директора Департаменту 

агропромислового розвитку Полтавської обласної державної адміністрації, 

взяти до відома. 

 

Голосували: за – 8, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

 

3. Про розгляд проекту рішення «Про Програму ефективного 

використання земельних ресурсів Полтавщини на період 2022 − 2027 років». 

 

СЛУХАЛИ: С. Фролова, який проінформував про зміст «Програми розвитку та 

підтримки аграрного комплексу Полтавщини за пріоритетними напрямками на 

період до 2027 року», зазначивши наступне: 

− програма спрямована на реалізацію Стратегії регіонального розвитку 

Полтавської області на 2021 – 2027 роки; 

− проблеми, на вирішення яких направлена програма: 

− недостатнє фінансове забезпечення заходів з раціонального 

використання та охорони земель на регіональному та місцевому 

рівнях; 

− нераціональне використання земель сільськогосподарського 

призначення; 

− підвищення ефективності управління землями державної та 

комунальної власності; 

− проведення інвентаризації та обліку земель під полезахисними 

лісонасадженнями; 

− визначення користувачів (власників) земельних ділянок захисних 

лісонасаджень та їхнього правого режиму; 

− програма має три напрямки: проведення моніторингу земельних 

ресурсів Полтавської області; інвентаризація земель; проведення паспортизації 

водних об’єктів, розташованих на території області; 

− реалізація програми забезпечить встановлення місця розташування 

земельних ділянок (лісогосподарського призначення загальною площею 

40,1 тис. га, водного фонду – 16,6 тис. га, під полезахисними смугами 

комунальної власності – 20,0 тис. га) меж земельних ділянок, їх розмірів, 

правового статусу, кількісних та якісних характеристик земель (проєкт рішення 

додається до матеріалів комісії). 

Відповів на запитання В. Капленка, О. Дядика, С. Сушка, Ю. Тимохи. 

 

ВИСТУПИЛИ: Ю. Тимоха запропонував Департаменту агропромислового 

розвитку Полтавської обласної державної адміністрації надіслати звернення до 

територіальних громад області щодо надання інформації про самозахват 
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земельних ділянок. Звернув увагу на неефективність виготовлення паспортів на 

водні об’єкти фонду у зв’язку з високим рівнем нормативної грошової оцінки 

земель водного фонду (у тому числі на землі під ставками глибиною 0,8 – 1,5 м, 

які відносяться до водно-болотного фонду). 

 

В. Капленко – звернув увагу присутніх на необхідність заслухати представників 

територіальних громад області щодо прийняття у власність полезахисних 

лісосмуг, запропонував підтримати проєкт рішення обласної ради «Про 

Програму ефективного використання земельних ресурсів Полтавщини на 

період 2022 − 2027 років». 

 

Є. Греков – повідомив присутнім наступне: 

− прийняття у власність полезахисних лісосмуг є виключною 

відповідальністю територіальних громад; 

− Департамент агропромислового розвитку Полтавської 

облдержадміністрації веде перемовини з громадами щодо проведення робіт з 

прийняття у власність громад полезахисних лісосмуг на умовах 

співфінансування. 

В обговоренні взяли участь О. Дядик, Ю. Тимоха, С. Сушко, В. Капленко. 

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію С. Фролова, директора Департаменту агропромислового 

розвитку Полтавської обласної державної адміністрації, взяти до відома. 

2. Підтримати проєкт рішення «Про Програму ефективного використання 

земельних ресурсів Полтавщини на період 2022 – 2027 років». 

 

Голосували: за – 8, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

 

4. Про стан проведення інвентаризації земель сільськогосподарського 

призначення державної власності та внесення відповідних відомостей про них 

до Державного земельного кадастру на території області. 

 

СЛУХАЛИ: О. Лещенко, яка проінформувала про стан проведення 

інвентаризації земель сільськогосподарського призначення державної власності 

та внесення відповідних відомостей про них до Державного земельного 

кадастру на території області, а саме: 

− за 2018 – 2020 роки проінвентаризовано земель сільськогосподарського 

призначення 126, 354 тис. га; 

− у 2021 році передбачено заходи з інвентаризації земель державної 

власності 45,0 тис. га на суму 5,76 млн грн; 

− у серпні цього року проведено відкриті торги на проведення 

інвентаризації земель державної власності сільськогосподарського призначення 

на площі 682 га; 
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− за оперативною інформацією, на сьогодні, переможцем торгів 

виготовлено 21 технічна документація на площу 628,43 га, з них затверджено 

17 технічних документацій на площі 365 га (інформація додається до матеріалів 

комісії). 

 

Ю. Тимоха, І. Гришко запропонували Головному управлінню Держгеокадастру 

у Полтавській області надати обласній раді розгорнуту інформацію про 

кількість земель державної власності на території Полтавської області, у тому 

числі кількість проінвентаризованих земель та тих, що потребують 

інвентаризації (інформацію надати в розрізі категорій земель (у тому числі 

сільськогосподарського призначення), територіальних громад області та 

підприємств, установ, організацій.  

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію О. Лещенко, заступника начальника Управління – 

начальника відділу здійснення державного контролю за додержанням 

земельного законодавства та оперативного реагування Управління з контролю 

за використанням та охороною земель Головного управління Держгеокадастру 

у Полтавській області, взяти до відома. 

2. Рекомендувати Головному управлінню Держгеокадастру у Полтавській 

області: 

− активізувати організаційну роботу з метою стовідсоткового 

використання коштів, передбачених бюджетом у 2021 році на інвентаризацію 

земель сільськогосподарського призначення; 

− надати обласній раді розгорнуту інформацію про кількість земель 

державної власності на території Полтавської області, у тому числі кількість 

проінвентаризованих земель та тих, що потребують інвентаризації (інформацію 

надати в розрізі категорій земель (у тому числі сільськогосподарського 

призначення), територіальних громад області та підприємств, установ, 

організацій).  

 

Голосували: за – 8, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

 

5. Про стан передачі земель об’єднаним територіальним громадам.  

 

СЛУХАЛИ: О. Лещенко, яка проінформувала про втрату повноважень 

Головного управління Держгеокадастру у Полтавській області з 27.05.2021 

щодо передачі земель територіальним громадам. 

Відповіла на запитання І. Гришка щодо порядку реєстрації земельних 

ділянок сільськогосподарського призначення за територіальними громадами на 

їх території у випадку наявної реєстрації цих земельних ділянок державною 

власністю. 
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ВИСТУПИЛИ: В. Козій звернув увагу присутніх на повноваження Державної 

служби України з питань геодезії, картографії та кадастру, визначених 

рішенням Ради Національної безпеки і оборони України від 15.04.2021. 

Запропонував надати обласній раді інформацію про передачу земель 

об’єднаним територіальним громадам області з 01 січня по 27 травня цього 

року. 

 

ВИРІШИЛИ: інформацію О. Лещенко, заступника начальника Управління – 

начальника відділу здійснення державного контролю за додержанням 

земельного законодавства та оперативного реагування Управління з контролю 

за використанням та охороною земель Головного управління Держгеокадастру 

у Полтавській області, взяти до відома. 

 

Голосували: за – 8, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

 

6. Про стан дотримання юридичними і фізичними особами земельного 

законодавства, використання та охорони земель усіх категорій і форм власності, 

родючості ґрунтів на території Полтавської області за 10 місяців 2021 року. 

 

СЛУХАЛИ: О. Лещенко, яка проінформувала про стан проведення 

інвентаризації земель сільськогосподарського призначення державної власності 

та внесення відповідних відомостей про них до Державного земельного 

кадастру на території області, зазначивши наступне: 

− державними інспекторами Управління з контролю за використанням та 

охороною земель Головного управління Держгеокадастру у Полтавській 

області протягом 10 місяців 2021 року проведено 750 перевірок дотримання 

вимог земельного законодавства під час використання тра надання земельних 

ділянок на площі 15,7 тис. га, перевірено 2794 розпорядження органів 

виконавчої влади та рішень органів місцевого самоврядування; 

− виявлено 617 порушень вимог земельного законодавства на площі 

7,6 тис. га; 

− складено 197 протоколів про адміністративні правопорушення на 

площу 1,2 тис. га; 

− винесено 8 протоколів про закриття справи, у зв’язку з виявленням у 

порушеннях ознак злочину, та 189 постанов про накладення адміністративного 

стягнення; 

− сплачено у добровільному порядку 178 штрафів на суму 71,7 тис. грн; 

− з 26 травня 2022 року інспекційні функції за використанням та 

охороною земель надаються територіальним громадам (у разі створення посади 

інспектора).  

Відповіла на запитання О. Дядика щодо порушень використання земель 

водного фонду на території Градизької громади. 
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О. Дядик, І. Гришко звернули увагу на необхідність присутності на засіданнях 

постійних комісій виключно керівника Головного управління Держгеокадастру 

у Полтавській області. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію О. Лещенко, заступника начальника Управління – 

начальника відділу здійснення державного контролю за додержанням 

земельного законодавства та оперативного реагування Управління з контролю 

за використанням та охороною земель Головного управління Держгеокадастру 

у Полтавській області, взяти до відома. 

2. Рекомендувати Головному управлінню Держгеокадастру у 

Полтавській області депутатські запити щодо стану використання земель та 

порушень земельного законодавства суб’єктами землеустрою оперативно 

розглядати по суті поставлених питань, та в найкоротші терміни проводити 

необхідні перевірки. 

 

Голосували: за – 8, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

 

7. Про план роботи постійної комісії обласної ради з питань аграрної 

політики та земельних відносин на 2022 рік. 

 

СЛУХАЛИ: І. Гришка, який запропонував затвердити проєкт плану роботи 

комісії обласної ради з питань аграрної політики та земельних відносин на 

2022 рік з врахуванням пропозицій депутатів, висловлених у ході засідання 

постійної комісії, а саме включення до плану роботи постійної комісії: 

− інформації Головного управління Держпродспоживслужби в 

Полтавській області про вжиті фітосанітарні заходи по ліквідації регульованих 

шкідливих організмів на території Полтавської області за 2019 − 2020 роки (І та 

ІV квартали 2022 року); 

− інформації штабу громадських інспекторів із охорони довкілля при 

Державній екологічній інспекції Центрального округу О. Перепелиці про стан 

створення штабу громадських інспекторів із охорони довкілля при Державній 

екологічній інспекції Центрального округу  та напрямки діяльності у 2022 році 

(І квартал 2022 року); 

− інформації представників територіальних громад, які станом на 

01 січня 2022 року не вжили заходів щодо прийняття у власність 

територіальних громад полезахисних лісосмуг (І квартал 2022 року). 

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Включити до плану роботи постійної комісії обласної ради з питань 

аграрної політики та земельних відносин на 2022 рік: 

− інформацію Головного управління Держпродспоживслужби в 

Полтавській області про вжиті фітосанітарні заходи по ліквідації регульованих 
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шкідливих організмів на території Полтавської області за 2019 − 2020 роки (І та 

ІV квартали 2022 року); 

− інформацію штабу громадських інспекторів із охорони довкілля при 

Державній екологічній інспекції Центрального округу О. Перепелиці про стан 

створення штабу громадських інспекторів із охорони довкілля при Державній 

екологічній інспекції Центрального округу  та напрямки діяльності у 2022 році 

(І квартал 2022 року); 

− інформацію представників територіальних громад (вибірково), які 

станом на 01 січня 2022 року не вжили заходів щодо прийняття у власність 

територіальних громад полезахисних лісосмуг (І квартал 2022 року). 

2. Затвердити план роботи постійної комісії обласної ради з питань 

аграрної політики та земельних відносин на 2022 рік із запропонованими 

змінами. 

 

Голосували: за – 8, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

 

8. Різне. 

 

В. Капленко запропонував заслуховувати на засіданнях постійної комісії 

інформацію про виконання рекомендацій постійної комісії, наданих на 

попередньому засіданні. 

 

 

 

Голова постійної комісії І. ГРИШКО 

 

 

 

Секретар постійної комісії Ю. ТИМОХА 


